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BRMG-KPGiM-III.0012.10.2012 
 

Protokół Nr 33-10/2012 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 26 czerwca 2012 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 15.00, 
w sali nr 003 – Nowy Ratusz, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji Polityki 
Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 33 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Następnie Komisja przystąpiła do zatwierdzenia porządku obrad. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad: 

1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającego uchwałę w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłat za korzystanie z przeprawy promowej 
przez Martwą Wisłę w Wisłoujściu łączącą ulicę Wyzwolenia z ulicą 
Charpentiera w Gdańsku – druk nr 606. 

Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego projektu i opiniowanie go w 
punkcie 1? 
 

Głosowanie: 

Komisja 5 głosami za- jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwał uchwały po 
obrady i będzie go rozpatrywała w punkcie nr 1. 

Obecny punkt nr 1 staje się punktem nr 1.1. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego - druk nr 603. 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego projektu i opiniowanie go w 
punkcie 2.1? 
 
Głosowanie: 

Komisja 5 głosami za- jednogłośnie wprowadziła ww. projekt uchwał uchwały po 
obrady i będzie go rozpatrywała w punkcie nr 2.1. 
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3. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia opinii o 
lokalizacji kasyna gry - druk nr 607. 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego projektu i opiniowanie go w 
punkcie 6.1? 
 

Głosowanie: 

Komisja 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
wprowadziła ww. projekt uchwał uchwały po obrady i będzie go rozpatrywała w 
punkcie nr 6. 1. 

 

4. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu 
uŜytkowego, zlokalizowanego przy ul. Batorego 9 i 11 w Gdańsku na 
kolejny okres 2 lat- na rzecz Stowarzyszenia pn. Teatr Warsztatowy 
„ZNAK” – sprawa WGK.II.7152.1.64.2012.165089 z dnia 21 czerwca 2012 
roku. 

 
Kto z państwa radnych jest za wniesieniem tego wniosku i opiniowanie go w 
punkcie 6.2? 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za- jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek pod obrady i będzie 
go rozpatrywała w punkcie nr 6.2. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy są jeszcze jakieś uwagi do dzisiejszego porządku obrad?  
Nie ma uwag. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem następującego porządku 
obrad w dniu dzisiejszym?  
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za korzystanie z przeprawy promowej przez Martwą 
Wisłę w Wisłoujściu łączącą ulicę Wyzwolenia z ulicą Charpentiera w 
Gdańsku – druk nr 606. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
1. 1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia zgody na 

udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu ustanowionego prawa 
trwałego zarządu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta 
Gdańska, na rzecz Gdańskich Domów dla Dzieci – druk nr 586. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia zgody na 

udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu ustanowienia prawa 
trwałego zarządu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta 
Gdańska, na rzecz Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie – druk nr 587. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
2.1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia zgody na 

odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy 
lokalu mieszkalnego - druk nr 603. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 



 3

 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia woli objęcia akcji 

w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą 
Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 599. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2012-2040 – druk nr 604 + autopoprawka. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na 2012 rok - – druk nr 605 + 
autopoprawka. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji 

kasyna gry – druk nr 582. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6.1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji 

kasyna gry - druk nr 607. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6.2. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu 

uŜytkowego, zlokalizowanego przy ul. Batorego 9 i 11 w Gdańsku na kolejny 
okres 2 lat- na rzecz Stowarzyszenia pn. Teatr Warsztatowy „ZNAK” – 
sprawa WGK.II.7152.1.64.2012.165089 z dnia 21 czerwca 2012 roku. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. porządek obrad. 
 

 

Punkt – 1 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia 
wysokości stawek opłat za korzystanie z przeprawy promowej przez Martwą 
Wisłę w Wisłoujściu łączącą ulicę Wyzwolenia z ulicą Charpentiera w Gdańsku  – 
druk nr 606. Sprawa: BRMG - S.0006.169.2012 - oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 czerwca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe najkrócej rzecz 
ujmując Zarząd Dróg i Zieleni w Gdańsku został wyznaczony do tego, aby 
nadzorować tą przeprawę i poprzedni projekt uchwały, obecnie obowiązującej 
powstał na bazie zapisów ustawowych. ZDiZ nie miał Ŝadnego doświadczenia w 
prowadzeniu takiej działalności. Zostało oparte to właśnie o zapisy ustawowe oraz 
to, co do tej pory się na tej przeprawie działo, była to inicjatywa prywatna. Od 
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maja do chwili obecnej ZDiZ powziął pewne doświadczenia na skutek 
eksploatowania tej przeprawy i wynika z tego to, Ŝe bardzo wiele było wniosków, 
zarówno radnych, jak i uŜytkowników tego promu. Z tych wniosków zostały uznane 
za bardzo istotne, czy o duŜym poparciu i jest zmiana taka, Ŝeby zlikwidować 
opłatę za przewóz rowerów, Ŝeby opłata ta została zmniejszona tylko do takiej 
wysokości, jaką ponoszą piesi. W zasadzie jest bardzo proste uzasadnienie, zaleŜy 
nam na tym, Ŝeby ludzie korzystali z alternatywnych środków komunikacji, więc to 
idzie raczej w tym kierunku.  
 

Druga podstawowa zmiana, to taka, Ŝe przy poprzednim działaniu była spora ilość 
sprzedawanych abonamentów. Natomiast w obecnej chwili abonamenty w 
przychodach stanowią śladowy udział. W związku z tym proponujemy, aby obecne 
abonamenty, które nie zostały określone, czy mają być abonamentami na 
okaziciela, czy na konkretny pojazd, uznać za abonamenty na okaziciela, natomiast 
do tego jeszcze dołoŜyć abonamenty na konkretny pojazd, o konkretnej marce, o 
konkretnym numerze rejestracyjnym, o duŜo niŜszej wysokości opłat. Myślimy, Ŝe 
to moŜe spowodować zainteresowanie tym. 
 

Przewodniczący piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 

Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
A jakie mamy w tej chwili ceny na abonamenty? 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
W tej chwili za pojazdy do 3, 5 tony, abonament miesięczny wynosi 264 złote, 
powyŜej 3, 5 tony 528 złotych. Proponujemy za pojazdy do 3, 5 tony – 198 złotych, 
za pojazdy powyŜej 3, 5 tony 396 złotych. Te kategorie podziału wynikają 
bezpośrednio z zapisów ustawowych. Ustawa przewiduje 6 kategorii róŜnych 
pojazdów. Ponadto jeszcze są zmiany czysto porządkowe, których nie było w 
dotychczasowej uchwale, a to wynikało z tego, Ŝe poprzednio po prostu nie 
mieliśmy doświadczenia w tym zakresie. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Mam jeszcze 3 pytania. W związku z tym jakby na bieŜąco śledzę sprawę tych 
przepraw ze względu na moją pracę zawodową w Porcie Północnym i 
doświadczenia osób, które korzystają z tego promu. Na jedno pan juŜ odpowiedział 
dotyczące właśnie obniŜenia tego abonamentu, bo tam rzeczywiście problem był 
taki, Ŝe chyba nikt, albo na palcach jednej ręki moŜna by policzyć osoby, które te 
osoby korzystały. 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
Nie, nie. W maju były sprzedane 44 abonamenty. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
A to głownie chyba zarząd portu, z tego, co wiem, albo Export. 
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Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
Trudno mi powiedzieć, szczegółów nie wiem. NAto9miast w poprzednim układzie 
sprzedaŜ abonamentu dochodziła do 400 sztuk, z tym, Ŝe były tam abonamenty na 
pojazdy do 3, 5 tony, jak i powyŜej, a w tej chwili tych powyŜej nie ma.  
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Dobrze, czyli te rozwiązania, które państwo proponują są rzeczywiście w dobrym 
kierunku. Natomiast dwa konkretne pytania, które do mnie zgłaszano. Pierwsza 
kwestia dotyczy wystawiania faktur VAT, bo tutaj jest problem. 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
TeŜ ta sprawa została rozwiązana w § 6 projektu uchwały, gdzie jest zapis: „Na 
podstawie dokumentów potwierdzających uiszczenie opłat, określonych w ust.2 
wydawane są faktury w siedzibie ZDiZ w Gdańsku, ul. Partyzantów 36”. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
A jak precyzuje ustawa, czy nie na miejscu? 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
Właśnie o to chodzi, Ŝe ona nie precyzuje dokładnie gdzie ma być wystawiana 
faktura, prześledziliśmy ustawę dokładnie i nie ma, Ŝe ma być w miejscu 
wykonywania usługi.  
Chcę dodać, Ŝe tutaj jest jeszcze dodatkowe rozwiązanie ułatwiające, dlatego, Ŝe 
do 15 czerwca opłaty były pobierane tylko i wyłącznie za pomocą kas fiskalnych, 
które wydawały paragony fiskalne, z których oczywiście w ciągu 7 dni moŜna było 
otrzymać u nas zbiorczą fakturę. Ale teraz od 15 czerwca równieŜ jest moŜliwość 
zakupienia w kasie Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku biletów jednorazowych, czyli 
w tym samym momencie uzyskuje się fakturę zakupową, a te bilety, z tego, co ja 
wiem zarząd portu rozdaje potem swoim pracownikom. Bilety są w dwóch 
wysokościach, tj. 2 zł., i 3 zł. W związku z tym moŜna z tych dwóch nominałów 
ułoŜyć kaŜdą dowolną konfigurację płatności. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Rozumiem. A rozwiązanie polegające na tym, iŜ osoba przekazuje państwa 
pracownikom te wydruki, które państwo przekazują, tj. paragony i na podstawie 
tego otrzymuje kolejnego dnia, czy za kolejne dni gotową fakturę, czy musi na to 
czekać? 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
Powiem tak. Jest to pewien dokument, czy powierzanie tego dokumentu naszej 
osobie daje gwarancję wydania faktury. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Ostatnie pytanie. Z tego, co się orientuję, to jest tak, Ŝe jeŜeli samochód osobowy 
przewozi większą liczbę osób niŜ np. kierowca, to powinno uiścić się opłatę za te 
osoby, które znajdują się w samochodzie, a to nie jest chyba w Ŝaden sposób 
respektowane. Jak sobie z tym radzimy? 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
Jest respektowane. JeŜeli nie jest respektowane, to jest po prostu kwestia 
dyscyplinarna pracowników, ale pracownicy mają obowiązek pobrać opłatę. Mogę 
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panu powiedzieć, Ŝe była juŜ sytuacja, Ŝe autobus wycofał się, w momencie jak 
zaczęliśmy naliczać pasaŜerom opłatę. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy bilety moŜna kupić na miejscu, czy tylko w ZDiZ? 
 
Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
Bilety moŜna kupić w kasie ZDiZ, natomiast na miejscu są wydawane paragony z 
kasy fiskalnej. 
 

Radny Paweł Czerniewski – członek Komisji 
Jak od strony finansowej wychodzi prom? Jak wypadł ten przetarg i jak wyglądają 
wpływy z biletów? 
 

Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
Powiem w ten sposób. Były powody, Ŝeby port gdański wycofał się z finansowania, 
bo uwaŜam, Ŝe wychodził na tym źle. Na takie samej zasadzie wychodzi miasto. 
Koszty wynoszą 112 tysięcy za miesiąc maj, a przychody 82 tysiące. Czyli jest to 
róŜnica 30 tysięcy złotych. O ile mnie pamięć nie myli, równieŜ o te 30 tysięcy 
złotych miesięcznie poszło w poprzednich układach. Tu się nic nie zmieni. 
 

Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czyli około 400 tysięcy złotych miasto będzie musiało dopłacać rocznie do tego 
promu? 
 

Pan Bohdan Sobota – Kierownik Działu Parkowania w Zarządzie Dróg i Zieleni  
Mówię tylko o maju, nie wiemy jak będzie w innych miesiącach, ale powiedzmy, Ŝe 
400-500 tysięcy złotych rocznie. Na razie czerwiec jest gorszy niŜ maj. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję i przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Miasta Gdańska zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat 
za korzystanie z przeprawy promowej przez Martwą Wisłę w Wisłoujściu łączącą 
ulicę Wyzwolenia z ulicą Charpentiera w Gdańsku  – druk nr 606. 
 
Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 606. Opinia Nr 
33-10/181/57/2012 
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Punkt – 1.1. 
 Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od opłat rocznych z tytułu ustanowionego prawa trwałego zarządu 
na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz 
Gdańskich Domów dla Dzieci – druk nr 586. Sprawa: BRMG - S.0006.149.2012 - 
oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 
czerwca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., Ŝe zreferuje dwa 
projekty uchwał, tj. druk 586 i 587, nie ze względu na oszczędność, ale na kwestie 
tematyki. 
Oba projekty dotyczą generalnie tego samego problemu, tj. wyraŜenie zgody na 
udzielenie bonifikaty od opłat za trwały zarząd, jako tytułu prawnego 
ustanowionego na rzecz podmiotów, które nie posiadają osobowości prawnej. Te 
podmioty, są to podmioty, których organem załoŜycielskim jest Prezydent Miasta 
Gdańska. I tu, w jednym przypadku, w przypadku druku nr 586 – to są Gdańskie 
Domy dla dzieci, a w przypadku druku 587 – jest to Miejski Ośrodek Pomocy 
Rodzinie. Udzielenie bonifikaty ma na celu zmniejszenie wysokości opłaty za trwały 
zarząd. Opłaty, która związana jest z tym, Ŝe dana jednostka występuje do miasta, 
w tym przypadku budŜet miasta musi mieć zabezpieczone środki finansowe po to, 
Ŝeby potem było to wykazane, jako dochód. Więc nazwijmy to w cudzysłowie 
sztucznym przekazywaniem pieniędzy z wydatków na dochody. Stąd, aby uniknąć 
jakby zawyŜania juŜ tej kwoty, a ustawa daje moŜliwość udzielenia bonifikaty, 
propozycja zmniejszenia tej kwoty poprzez właśnie udzielenie bonifikaty na 
wniosek tutaj tych dwóch zainteresowanych podmiotów.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosownia. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat 
rocznych z tytułu ustanowionego prawa trwałego zarządu na nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz Gdańskich Domów dla Dzieci – 
druk nr 586. 
 

Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 586. Opinia 
Nr 33-10/182/58/2012 
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Punkt – 2. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od opłat rocznych z tytułu ustanowienia prawa trwałego zarządu 
na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie – druk nr 587. Sprawa: BRMG - 
S.0006.150.2012 oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 czerwca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Druk ten został zreferowany w poprzednim punkcie obrad. Nie ma głosów w 
dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały RMG w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat 
rocznych z tytułu ustanowienia prawa trwałego zarządu na nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie – druk nr 587. 

 
Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w druku nr 587. Opinia Nr 
33-10/183/59/2012 
 
 

Punkt – 2.1. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie 
od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego - 
druk nr 603. Sprawa: BRMG - S.0006.166.2012 - oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 czerwca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu SprzedaŜy Lokali w Wydziale 
Skarbu  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe jest to juŜ chyba 
czwarta uchwała, która została skierowana pod obrady Rady Miasta Gdańska o 
odstąpieniu od zwrotu udzielonej bonifikaty. Stan faktyczny jak zwykle jest 
przedstawiony szczegółowo w uzasadnieniu.  
 
Natomiast powiem krótko. MałŜonkowie nabyli od gminy miasta Gdańska z 90% 
bonifikatą lokal mieszkalny, darowali go córce, a córka dokonała zamiany tego 
lokalu - bezgotówkowo na dom pod Kościerzyną w celach mieszkalnych. Rodzina 
mieszka w całości, czyli rodzice plus córka z męŜem w tym domu. W związku z 
tym, przy takim stanie faktycznym pan prezydent uznał wystąpić do Rady o 
odstąpienie Ŝądania zwrotu bonifikaty. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. 
Takich przypadków będzie więcej, bo ludzie powiększają sobie lokale, bo rodzice 
zostają z dziećmi i muszą mieć większe lokale, Ŝeby razem mieszkać. 
 
Pan Roland Dudziuk – Kierownik Referatu SprzedaŜy Lokali w Wydziale 
Skarbu  
Tak. A niestety przepis art. 68 ust. 2c ustawy o gospodarce nieruchomościami nie 
daje moŜliwości generalnego uregulowania przez Radę Miasta tutaj takich 
odstąpień, tylko musimy z kaŜdym indywidualnym przypadkiem występować do 
państwa. 

 
Radny Paweł Czerniewski – członek Komisji 
Mam wątpliwość. Jak tutaj udzielamy bonifikaty osobie, która się wyprowadziła z 
Gdańska? Jak się wyprowadziła z Gdańska, to, czemu w jakiś tam jeszcze sposób 
mamy subsydiować tych ludzi? Nie popieramy takich zachowań, jak wyprowadzanie 
się z naszego miasta. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
JeŜeli zamienili na większe, a nie mieli tu warunków, Ŝeby zamieszkać razem z 
córką i zięciem, to, dlaczego nie? 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Gdyby wymieniali w ramach gminy Gdańsk, to tak. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Uszczuplą się nam podatki, jeśli tak na to patrzeć. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Wysoka Komisjo. Myślę, Ŝe rzeczywiście moŜna mieć takie zdanie, ale w momencie, 
kiedy trzeba podjąć decyzję, to musimy pamiętać, Ŝe lokatorzy podejmowali 
decyzje, co do wysokości kosztów wykupu mieszkania za określoną kwotę i mierzyli 
siły na zamiary. Za tę kwotę udało się te warunki mieszkaniowe zapewnić. Dokonali 
jakiejś zamiany w ramach tej wartości, a więc dzisiaj, gdybyśmy chcieli, to 
musielibyśmy im praktycznie pewnie wyegzekwować tę kwotę i byśmy tych ludzi 
zdegradowali. Natomiast w mieszkaniu w Gdańsku teŜ mieszkają ludzie, bo ci spod 
Kościerzyny przeszli na mieszkanie w Gdańsku i zapewne tu pracują. 
 
Radny Dariusz Słodkowski – członek Komisji 
Podjęli tę zamianę na własne ryzyko. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Stąd, po rozwaŜeniu tych wszystkich argumentów, i informacji, które mamy 
przedstawione o tej rodzinie, i na jakiej podstawie podejmowali decyzje no moŜna 
by dojść do wniosku, gdybyśmy chcieli bezwzględnie wyegzekwować tą bonifikatę, 
to tylko, dlatego, ze są gdzieś moŜe niedaleko Gdańska, a nawet, gdyby było to na 
terenie samego gdańska, no to po prostu zniszczylibyśmy ich. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę państwa. Popatrzmy na to realnie. Jedni się wyprowadzili, a drudzy się 
wprowadzili. Ludzie moŜe poprawili sobie warunki, moŜe tam mają pracę, moŜe 
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chcą kury hodować, pojechali pod Kościerzynę. Co innego, gdyby sprzedał i na tym 
zarabiał?  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podatków nie ubędzie, bo na ich miejsce wprowadziła się nowa rodzina. 
Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od Ŝądania 
zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu mieszkalnego – druk nr 603. 

 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 603. Opinia Nr 33-10/184/60/2012. 

 

Punkt – 3. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie wyraŜenia woli objęcia akcji w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą 
Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 599. 
Sprawa: BRMG - S.0006.162.2012 - oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z dnia 28 czerwca 2012 roku. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., Ŝe druk nr 599 stanowi 
o dokapitalizowaniu spółki MTG kwotą 19 milionów 800 tysięcy złotych. To 
dokapitalizowanie było omawiane w zeszłym miesiącu przy zmianie uchwały 
budŜetowej, kiedy ta kwota była wprowadzana do podwyŜszenia kapitału 
zakładowego w Wieloletnim Planie Finansowym. JeŜeli są pytania, to bardzo 
proszę. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik  
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

 
DYSKUSJA: 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Dlaczego podnosimy kapitał, i z czym to jest związane? Ewentualnie, jaki jest cel 
spółki. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Cel spółki jest zawsze taki sam, czyli targi chcą rozszerzyć ilość targów 
prowadzonych w nowej siedzibie. Zresztą jutro rozpoczynają działalność w nowej 
siedzibie. Chcą unowocześnić te wszystkie targi, które będą się odbywały. Ściągają 
międzynarodowych przedsiębiorców celem podniesienia prestiŜu i rangi wszystkim 
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targom, które są realizowane. śeby móc swobodnie się rozwijać Urząd 
Marszałkowski i miasto Gdańsk chcą dokapitalizować tę spółkę. Urząd 
Marszałkowski teŜ będzie podejmował uchwałę na poziomie 13 milionów 800 
tysięcy złotych. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Ale jaki bezpośredni cel jest, bo zwiększamy kapitał zakładowy? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Na rozwój spółki, bo to, co spółka musi regulować, to spółka sama będzie 
regulowała kredyty, bo ma wysokie odpisy amortyzacyjne, wygenerowała 
początkowo zysk, później chwilowo będzie maiła stratę, później znowu zysk, więc 
środki na spłatę zobowiązań kredytowych ona ma, ale n8ie ma na taki swobodny 
rozwój, bo jednak zostało duŜo pieniędzy zainwestowane. I miasto w ramach 
promocji miasta, bo jednak generalnie działalność targów, to jest promocja 
miasta, i miasto chce dokapitalizować spółkę dla jej swobodnego rozwoju. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Dlaczego pytam? Bo na ostatniej sesji zaniepokoiła mnie wypowiedź 
wiceprezydenta Bojanowskiego, Ŝe generalnie miasto zakłada, jako takie stałe 
dokapitalizowanie spółki i stałe dofinansowanie spółki, bądź, co bądź prawa 
handlowego, jakim są Międzynarodowe Targi Gdańskie i permanentne 
subsydiowanie tej spółki. Jaki to jest sens tego? 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
MoŜe nie subsydiowanie, ale właśnie dokapitalizowanie, bo wraz z 
dokapitalizowaniem rośnie i nasz udział, czyli nasze udziały w tej spółce, a majątek 
spółki jest powaŜny. 
 

Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Ale prezydent się liczy, całkiem powaŜnie z permanentną stratą tej spółki, czyli 
innymi słowy nie będzie wypracowywała zysku. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Na razie, przez pierwsze dwa trzy lata jest przewidywany zysk, a później będzie 
generowana strata, później znowu moŜe być zysk. No niestety to tak się ma, jak 
pokazują wyniki finansowe. Czyli wtedy, kiedy jest, zresztą biznes plan, który był 
robiony, był robiony pod kredyt, i bank udzielił tego kredytu. Natomiast juŜ dzisiaj 
widzimy, Ŝe spółka rozwija się szybciej niŜ zakładała w biznes planie. Ma większe 
przychody niŜ pokazywała w biznes planie. JuŜ wyniki się zmieniają, przekształca 
się to, zresztą w stronę pozytywną dla spółki, ale spółka nie będzie generowała bóg 
wie, jakich permanentnych zysków, czyli nie będziemy czerpali tak, jak np. z GPEC 
dywidendy, czy z SNG, bo to nie jest tego rodzaju działalność. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Mówimy o wynikach MTG, czy mówimy o przepływach, które tam są? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
JeŜeli mówimy o wynikach bilansowych, będzie strata. JeŜeli mówimy o 
przepływach, to będą wyniki dodatnie. 
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Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Przepływy będą lepsze, bo ma środki, gdyŜ spółka dostała odszkodowanie od miasta 
za grunty. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Ale, co to jest? Te cztery miliony na taką działalność takiej spółki, to jest kropla w 
morzu potrzeb. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Marszałek teŜ będzie podnosił kapitał, jakie będą konkretnie wtedy udziały 
procentowe? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Jeszcze w tej chwili nie umiem powiedzieć, dlatego, Ŝe Marszałek w tej chwili teŜ 
będzie podejmował uchwałę. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Ale duŜo te proporcje chyba nie zmienią? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Trochę się zmienią, bo ci drobni udziałowcy będą spadali. 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Dobrze byłoby, Ŝeby MTG było na posiedzeniu Komisji. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Jeśli sobie państwo zaŜyczą, to na pewno pan prezes przyjdzie na państwa 
Komisję. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Chodzi mi generalnie o informacje, bo rozumiem, Ŝe są jakieś pewne załoŜenia 
biznesowe i projekt pt. AmberExpo, i w ogóle załoŜenia na działalność, po tym jak 
to zostało wykonane. I w związku z tym pytanie, czy takie podwyŜszenia kapitału 
będą planowane, czy jak będzie dobra płynność finansowa, to nie. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
W okresie dziesięcioletnim 2013-2022, to jest to dokapitalizowanie, o którym teraz 
mówimy. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czyli przez kolejne dziesięć lat państwo nie planują kolejnych podwyŜszeń 
kapitału. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Przez kolejne 10 lat planujemy, bo to uchwała o tym stanowi. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Do roku 2022 planuje się dokapitalizowanie w wysokości 19.800.000 złotych. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Proszę państwa. W zasadzie moŜna powiedzieć, ze na całym świcie, w Polce takŜe 
miasta mają udziały lub akcje w takich spółkach. Takie spółki są promocją miasta. 
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PrzecieŜ tutaj przyjeŜdŜają przedsiębiorcy z kraju i z zagranicy. Teraz chcemy się 
nastawić na międzynarodowe targi gdańskie i mogą teŜ rozwijać działalność z 
innymi przedsiębiorcami. To teŜ po to te całe inwestycje są prowadzone, bo to jest 
inwestycja miasta w to przedsięwzięcie, to jest promocja miasta.  
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Pani dyrektor. W pełni się zgadzam z tym, co pani mówi. Natomiast chodzi mi tylko 
o generalną zasadę, Ŝe w momencie, kiedy byliśmy informowani o inwestycji 
AmberExpo, która niewątpliwie udała się, budynek stoi, wszytko gra, a pierwsza 
rzecz, o której rozmawialiśmy, to o sprzedaniu gruntów po dawnej siedzibie MTG, 
przy ul. BaŜyńskiego. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Będzie sprzedawany. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
To jeszcze będzie sprzedane, to raz, a dwa nikt nam nie mówił generalnie o jakichś 
tam załoŜeniach, które rozumiem, Ŝe spółka pod kredyt poczyniła, o których w tej 
chwili rozmawiamy. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Te załoŜenia były przez prezydenta Bojanowskiego bardzo szczegółowo w 
momencie, kiedy była inwestycja i prezes Kasprzak osobiście tutaj był. Zresztą pan 
radny dokładnie to pamięta, bo była wymiana zdań na temat tego, jaka jest 
perspektywa rozwoju MTG i jak będzie to wyglądało, bo był wówczas omawiany 
cały biznes plan. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Wtedy rozmawialiśmy o celach takich, Ŝeby przejąć kontrolę nad spółką polegającą 
na… 
  
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Wtedy teŜ była mowa o dokapitalizowaniu. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Na pewno nie była mowa o kwotach, no moŜemy wrócić do tego, nawet nie o to 
chodzi, chodzi mi generalnie o to, jeŜeli jest taka sytuacja, no to teŜ chętnie 
byśmy się zapoznali, pewnie nie tylko z suchą informacją, tylko generalnie jak to 
wygląda. 
 

Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Była mowa taka, Ŝe dokapitalizowanie będzie, moŜe nie będzie, moŜe przez trzy 
lata nie będzie. 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Pan prezydent tak nie mówił, Ŝe moŜe będzie, a moŜe nie będzie. 
 

Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Pani dzisiaj tak mówiła. 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Mówiłam, Ŝe będą lata, kiedy spółka będzie generowała zysk, i będą lata, kiedy 
będzie generowała stratę, a potem moŜe będzie generowała zysk, a moŜe stratę. 
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Spłaci kredyt, amortyzacja jest bardzo wysoka. Spółka generuje stratę, dlatego, Ŝe 
ma bardzo wysoką amortyzację. Wynik finansowy np. w 2014 r. jest minus 4 
miliony, ale amortyzacja wynosi 4.665 tys. zł., czyli jest wyŜsza od starty. Jest to 
część księgowa, dlatego mówię, Ŝe przepływy są dodatnie. To jest typowo księgowa 
strata.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Ta spółka i ta inwestycja, to zawsze miasto będzie pewnie partycypować w tym, bo 
jak pani dyrektor mówi jest to promocyjne działanie. Te wszystkie imprezy 
międzynarodowe, które są i będą, one nabijają koniunkturę w, koło, bo 
przyjeŜdŜają ludzie, zamieszkują w hotelach, do tego dochodzi część 
restauracyjna, sklepy itd. 
 

Radny Kazimierz Koralewski - członek Komisji 
Proszę przypomnieć, bo jest zapisane w projekcie uchwały, Ŝe zmienia się kwota na 
19.800.000 złotych, a z jakiej kwoty?  
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Z kwoty 13.800.000 złotych. 
 

Radny Kazimierz Koralewski - członek Komisji 
A w załączniku uchwały zmieniliśmy horyzont czasowy, i co, bo nie mamy 
poprzedniej uchwały? 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
Zmieniona została kwota z 13.800.000,00 na kwotę 19.800.000,00 i horyzont 
czasowy z roku 2019 do 2022 roku. 
 

Radny Kazimierz Koralewski - członek Komisji 
Panie przewodniczący. Wysoka Komisjo. 
Obserwowałem, jak powstawały po zjednoczeniu Niemiec targi w Lipsku, i zdaję 
sobie sprawę, miałem okazję te targi zwiedzać z władzami miasta. Zdaję sobie 
sprawę, jak ogromne środki tam zostały zainwestowane póki uzyskano taki efekt, 
jaki znamy. Wobec tego zdaję sobie sprawę, jakie środki są potrzebne na bieŜące 
działanie. 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
I miasto Lipsk na pewno teŜ do tych targów dołoŜyło. Dziękuję bardzo. Nie ma 
więcej głosów, zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli objęcia akcji w podwyŜszonym 
kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą Międzynarodowe Targi 
Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 599. 

 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 599. Opinia Nr 33-10/185/61/2012 
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Punkt – 4. 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę  
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2012-2040 – druk nr 604 + autopoprawka. Sprawa: BRMG - 
S.0006.167.2012 - oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 28 czerwca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Agnieszka Trojanowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., Ŝe proponowane 
zmiany w uchwale wynikają z dodania dwóch nowych przedsięwzięć, z sześciu 
zmian w istniejących przedsięwzięciach i wykreślenia jednego z istniejących 
przedsięwzięć. Jeśli chodzi o dwa nowe przedsięwzięcia, jest to projekt: 
„Bezdomność do widzenia” oraz „Pomorska Fabryka Designu”.  
 
Jeśli chodzi o zmiany w istniejących przedsięwzięciach, chodzi o następujące 
projekty: „Połączenie Portu Lotniczego z Portem Morskim – Trasa Słowackiego”, 
„Połączenie dróg krajowych - Trasa Sucharskiego”, „Rewitalizacja Letnicy w 
Gdańsku”, „Rewitalizacja Dolnego Miasta w Gdańsku”, „Gminny Program 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych” oraz „Pokrywanie kosztów 
pobytu dzieci pochodzących z terenu Gdańska na terenie innych powiatów”. 
 
Połączenie Portu Lotniczego z Portem Morskim Gdańsk oraz połączenie dróg 
krajowych Trasa Sucharskiego – zmiany w zakresie tych dwóch przedsięwzięć 
wynikają z dostosowania harmonogramu rzeczowo-finansowego po podpisaniu 
umów o dofinansowanie. Natomiast zmiany zakresie rewitalizacji Letnicy i Dolnego 
Miasta wynikają jakby ze zmniejszenia, z oszczędności powstałych po 
rozstrzygnięciu przetargu na rewitalizację Letnicy i przeniesieniu tych oszczędności 
na projekt „Rewitalizacja Dolnego Miasta”.  
Jedno z przedsięwzięć w dotychczasowej Wieloletniej Prognozie Finansowej zostało 
wykreślone, chodzi o projekt „Poręczenie kredytu dla Polskiej Unii Mobilności 
Aktywnej”. Wynika to tylko z tego, Ŝe została zmieniona jakby koncepcja wsparcia 
tego projektu przez miasto. Z poręczenia kredytu zrezygnowano na korzyść 
udzielenia poŜyczki dla PUMA. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Wpłynęły autopoprawki do projektu uchwały. Co te autopoprawki wnoszą? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego  
Tą ostatnią zmianę, o której mówiłam, o wykreśleniu poręczenia kredytu dla PUMA 
oraz zmiany połączenie dróg krajowych Trasa Sucharskiego. 
 
Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Dziękuję. 
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Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Niespełna rok temu był tutaj pan Kitliński i jestem prawie w 100% pewien. MoŜemy 
to odszukać w protokole, Ŝe gdy tworzyła się Polska Unia Mobilności Aktywnej, to 
wiązało się to z tym, Ŝe nie będzie Ŝadnego zaangaŜowania miasta finansowego, 
czy tego typu podobnego, a teraz się dowiadujemy, Ŝe będziemy przekazywać 
jakąś poŜyczkę? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego  
Wsparcie dla tego projektu było w Wieloletniej Prognozie Finansowej, tylko 
zakładało poręczenie kredytu. Teraz to wsparcie zostało zmienione z poręczenia 
kredytu na udzielenie poŜyczki. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Z tym, Ŝe z tego, co wiem i teŜ pani Skarbnik mówiła na innych Komisjach, ta 
zmiana związana jest z tym, Ŝe w tej chwili nie oznacza to, Ŝe poŜyczka będzie 
udzielona na pewno na milion złotych i juŜ jej udzielamy, tylko to jest moŜliwość 
zapisana w WPF, jako zabezpieczenie montaŜu finansowego na projekt. Tamto 
poręczenie został zamienione na moŜliwość udzielenia poŜyczki. śeby taka 
moŜliwość była, trzeba taki zapis wprowadzić do WPF. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Jak ten cały montaŜ w ogóle wygląda? To znaczy wszyscy członkowie tej organizacji 
PUMA, to w ten sam sposób udzielają poŜyczki, teŜ w kwocie miliona złotych? Czy 
na jakiej zasadzie? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Trudno powiedzieć. Nie prowadzimy tego projektu, ale nie ma problemu, Ŝeby taką 
informację państwu przekazać, co do zasad. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Była informacja, ze miasto nie będzie w Ŝaden sposób wspierać tego projektu 
finansowo. Tylko przypominam. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 604 + 
autopoprawka. 
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 604 wraz z autopoprawką. Opinia Nr 33-
10/186/62/2012 
 



 17

Punkt – 5. 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę  
w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 605 + 
autopoprawka. Sprawa: BRMG - S.0006.168.2012 - oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 28 czerwca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pani Agnieszka Trojanowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., Ŝe projekt uchwały 
wraz z autopoprawką dotyczy zmiany budŜetu na rok 2012. Jeśli chodzi o 
najwaŜniejsze zmiany, to zwiększa się plan dochodów na rok 2012 o kwotę 
122.512.415 złotych. Zwiększa się plan wydatków miasta Gdańska o kwotę 
121.512.415 złotych. Zwiększa się rozchody o milion złotych i w wyniku tych 
zmian deficyt budŜetu miasta ulega zmniejszeniu o milion złotych i wynosi 
177.122.213 złotych. 
 
Jeśli chodzi o największe pozycje dochodowe, które ulegają zwiększeniu to są 
dotacje celowe i środki otrzymane na realizację projektów finansowanych z 
udziałem środków z Unii Europejskiej. Projekt połączenia dróg krajowych – Trasa 
Sucharskiego zostaje zwiększona o kwotę 90 milionów złotych. Projekt 
połączenia portu lotniczego portem morskim – Trasa Słowackiego zostaje 
zwiększona o 27.200.000 złotych. Pozostałe projekty, które ulegają zwiększeniu, 
to „Bezdomność do widzenia”, „pomorska Fabryka Designu”, budowa Centrum 
Powiadamiania Ratunkowego. 
 
Jeśli chodzi o pozostałe zwiększenia dochodów, to jest subwencja ogólna, 
zwiększa się o kwotę ponad 4 milionów złotych oraz dodatkowe dochody 
uzyskane przez Twierdzę Gdańsk – przeszło 500 tysięcy złotych.  
 
Jeśli chodzi o wydatki. Największe pozycje w zakresie zwiększenia wydatków 
dotyczą Wydziału Programów Rozwojowych i dotyczą zwiększenia wynikającego 
z podpisania umów i otrzymania dotacji z Unii Europejskiej. Oprócz tego 
zwiększenie wydatków w WPR wynikają ze zwiększenia wydatków na Centrum 
Hevelianum, związane z etapem III i z etapem IA. Łącznie wydatki w Wydziale 
Programów Rozwojowych ulegają zwiększeniu o 117.699.316 złotych. Dziękuję 
bardzo. 
 
Przewodniczący piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Kiedy widać np. ostatnio czytaliśmy, ze pan prezydent podpisał umowę na 
dofinansowanie Trasy Sucharskiego, na kwotę niecałe 400 milionów złotych.  
 
I tak się zastanawiam, kiedy taką kwotę widać w budŜecie, bo byśmy musieli 
kredyt wziąć za jakiś czas tam? Na podstawie, jakiego dokumentu potem robi się 
zmianę w budŜecie? Sama umowa nie wystarczy, jak jakieś przelewy przychodzą? 
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Formalnie, co do zasady jest tak, Ŝe 19 czerwca podpisaliśmy umowę na Trasę 
Sucharskiego, w piątek podpiszemy prawdopodobnie na Trasę Słowackiego. 
Podpisanie umów na dofinansowanie pozwalają składać wnioski o płatność. Po 
prostu tak to jest uwarunkowane.  
 
Natomiast tak, jak do tej pory wcześniej mówiliśmy, póki nie ma tych umów nie 
wprowadzamy do budŜetu dodatkowych środków, szczególnie, Ŝe to 
wprowadzenie, które w tej chwili wykonujemy jest po prostu potrzebne do tego, 
Ŝeby realizować zgodnie z harmonogramem te dwa projekty, bo one są w trakcie 
realizacji, a równolegle biegła procedura pozyskania umowy o dofinansowanie, 
bo taką moŜliwość dają finanse publiczne, na bazie preumowa, czyli tej 
wstępnej umowy z listy indykatywnej, którą juŜ od paru lat posiadamy. I teraz 
my mamy przygotowane na dzień dzisiejszy dwa duŜe wnioski na jeden i na drugi 
projekt, o łącznej wartości 165 milionów złotych, jeśli dobrze pamiętam - na 
Trasie Sucharskiego i 90 paru milionów na Trasie Słowackiego, bądź odwrotnie, 
ale generalnie przekraczamy, czy nieznacznie dobijamy do planu refundacji w 
tym roku, juŜ pierwszymi dwoma wnioskami. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Rozumiem. Mi chodzi o to. Jest wniosek o płatność, i kiedy to księgujecie? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
RóŜnica między wnioskiem o płatność a refundacją, która wpłynie, instytucje 
mają do 3 miesięcy czasu na refundację. Natomiast te refundacje, które my 
teraz złoŜymy dotyczą tych najprostszych podstawowych wydatków, czyli 
głównych umów, i tutaj proces weryfikacji takiego wniosku jest zdecydowanie 
prostszy. I my, krótko mówiąc szacujemy, Ŝe gdzieś mniej więcej we wrześniu 
powinny te refundacje spłynąć do miasta za wydatki dotychczas poniesione, bo 
do wniosku o płatność pójdą wydatki poniesione po 1 stycznia 2007. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Czyli zmiana wrzesień? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Gdzieś koło września powinna być refundacja dwóch pierwszych wniosków na 
jednym i drugim projekcie. Oczywiście równolegle będziemy składać kolejne, 
natomiast ich refundacja i wpływ będzie w kolejnych transzach. NajwaŜniejsze, 
co nas cieszy, Ŝe dotrzymujemy obiecanego słowa, Ŝe do połowy roku, czyli do 
końca czerwca obie umowy będą. Jedna juŜ jest, a druga będzie w piątek. To 
nam zdecydowanie pozwala dalej działać, wnioskować o refundacje. Są to duŜe 
projekty. Powiem tylko dla ciekawostki, Ŝe na projekt Trasa Słowackiego to jest 
1200 ów zawartych na projekcie, a wydaje się, Ŝe jest jeden wykonawca, 
dwóch, czy trzech, i powinno to być kilka umów. To są duŜe projekty, oba o 
wartości średniego rocznego budŜetu miasta Gdańska, łącznie tyle kosztuje 
projekt Sucharskiego i Słowackiego. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji  
Wpływają płatności, chyba, Ŝe nie ma Ŝadnych błędów formalnych, czy braków 
formalnych, jak było w przypadku Armii Krajowej, ale ostatnio pytałem panią 



 19

skarbnik, czy te 150 milionów złotych, z Armii Krajowej wpłynęło? W kwietniu 
jeszcze nie. Czy w międzyczasie wpłynęły? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak. Wpłynęły na początku maja. Na początku maja refundacja wpłynęła na Trasę 
W-Z – ta główna. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji  
Przypomnę, Ŝe kosztowało to nas 7 milionów złotych, odsetek. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo.  
Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. 
 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę  
w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 605 + 
autopoprawka. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się 
- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 605 wraz z autopoprawką. Opinia Nr 33-
10/187/63/2012 
 

Punkt – 6. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji 
kasyna gry – druk nr 582. Sprawa: BRMG - S.0006.145.2012 - oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedział m.in., Ŝe przepisy, które 
określają procedurę ustalania miejsc gier hazardowych, czyli kasyn, tj. ustawa o 
grach hazardowych. 
Ustawa o grach hazardowych dopuszcza, aby w województwie na kaŜde 650 
tysięcy mieszkańców było jedno miejsce, jedno kasyno gry. W naszym 
województwie w związku z tym jest miejsce na trzy lokalizacje. W Gdańsku, co 
prawda dwie lokalizacje, bo na kaŜde 250 tysięcy moŜe być jedno kasyno. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
W Gdańsku mamy juŜ limit wyczerpany. 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ale musimy pamiętać, Ŝe w Gdyni mamy jedno kasyno, w Sopocie jedno iw Gdańsku 
teŜ juŜ jest jedno. W związku tym właściwie miejsca na nowe nie ma. My 
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oczywiście nie wiemy jak się rynek ułoŜy i nie wiemy, czy to kasyno, które jest 
obecnie nie będzie likwidowane w Gdyni, Gdańsku, albo w Sopocie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
W Gdańsku mówimy o tym kasynie, które jest w Cristalu? 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, bo w Gdańsku jest kasyno, które zostało przeniesione z ul. Trubadurów do 
Cristalu, ale juŜ jest odbiór zrobiony, zezwolenie na handel alkoholem zostało 
wydane, wiec nie zanosi się na to, Ŝe to kasyno się zlikwiduje. W Sopocie teŜ ma 
się dobrze. W Gdyni, co prawda teraz przechodzi remont, ale nie wiem, czy to jest 
powód, Ŝeby kasyno stamtąd odeszło. Tak, czy inaczej na dzień dzisiejszy limit jest 
wyczerpany, aczkolwiek nie moŜemy z tego powodu, Ŝe limit jest wyczerpany 
uniemoŜliwiać, jak sądzę wystąpienia z takim wnioskiem, dlatego, Ŝe to jest w 
obszarze ryzyka wnioskodawcy, czy uzyska zezwolenie Ministra Finansów, czy nie 
uzyska zezwolenia. Tak, czy inaczej, jednym z istotnych załączników takiego 
wniosku o wydanie zezwolenia na prowadzenie kasyna jest właśnie uchwała rady 
gminy opiniującej lokalizację. I tutaj zostały złoŜone właśnie dwa wnioski. Jeden 
na druku nr 582- dotyczący lokalizacji przy ul. Szafarnia 6 i drugi druk nr 607 – na 
lokalizację przy ul. Wielkie Młyny 16. Przy okazji lokalizacji przy ul. Szafarnia 6, 
przypomnę, Ŝe juŜ taka uchwała była podjęta na wniosek innej firmy. Tamta firma 
nie otrzymała zezwolenia Ministra z uwagi na wyczerpanie limitów, stąd tutaj 
autopoprawką chcielibyśmy, aby tamta uchwała utraciła moc. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Zostały omówione dwa projekty uchwał zawarte w druku 582 z 
autopoprawką i w druku nr 607. Otwieram dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Mam wątpliwość taką, Ŝe skoro ten limit został wyczerpany, to, po co mamy 
wydawać opinię? 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Ale wtedy przejmujemy ryzyko na siebie. Natomiast uzyskanie opinii, a nie 
uzyskanie zezwolenia przez wnioskodawcę, to jest jego ryzyko. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
A jakie ryzyko? MoŜemy przecieŜ uchwały nie podjąć? 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Opinia moŜe być pozytywna, albo negatywna. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – członek Komisji 
Nie podjęcie przez Radę uchwały nie jest opinią negatywną. 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Bardziej miałem na myśli opiniowanie za lub przeciw, a nie odstąpienie od 
opiniowania. Nie moŜna odstąpić od podjęcia tej uchwały. MoŜna ją przesunąć na 
inny termin, jeśli są jakieś uchybienia, Ŝeby coś dodać. 
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Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Czyli ustawa obliguje radę miasta do wydania opinii? 
 
Pan Dymitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak. Albo za, albo przeciw. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. 
 
 
 

Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji kasyna gry – druk 
nr 582 wraz z autopoprawką. 
 
Głosowanie przebiegło w sposób następujący:  
2 głosy za, 2 głosy przeciwne i 3 głosy wstrzymujące się. Opinia Nr 33-10/188/64 
/2012 

 

Punkt – 6.1. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji 
kasyna gry - druk nr 607. Sprawa: BRMG - S.0006.170.2012 - oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak, jak juŜ mówiłem poprzednio. Zostały omówione dwa projekty uchwał zawarte 
w druku 582 z autopoprawką i w druku nr, 607. Zatem informacja i dyskusja odbyły 
się w poprzednim punkcie obrad, więc przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji kasyna gry, 
zawartej w druku nr 607. 
 
Głosowanie przebiegło w sposób następujący:  
2 głosy za, 2 głosy przeciwne i 3 głosy wstrzymujące się. Opinia Nr 33-
10/189/65/2012 
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Punkt – 6.2. 
 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta w sprawie dalszego uŜyczenia lokalu 
uŜytkowego, zlokalizowanego przy ul. Batorego 9 i 11 w Gdańsku na kolejny 
okres 2 lat- na rzecz Stowarzyszenia pn. Teatr Warsztatowy „ZNAK” – sprawa 
WGK.II.7152.1.64.2012.165089 z dnia 21 czerwca 2012 roku. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Referując przedmiotowy wniosek, powiedział m.in., Ŝe sprawa dotyczy dwóch 
lokali uŜytkowych. Jeden przy ul. Batorego 9 – o pow. 49, 48 m2 i Batorego 11 o 
pow. 62, 54 m2. Oba lokale są przedmiotem uŜyczenia na okres trzech lat za zgoda 
Prezydenta, co nie wymagało opinii Komisji. W tym czasie został poniesiony duŜy 
nakład środków finansowych na adaptację tych lokali, Ŝeby stowarzyszenie mogło 
funkcjonować. Teatr ten kiedyś prowadził swoje warsztaty na terenie stoczni. 
Stamtąd musieli niestety odejść, dlatego otrzymali zgodę uŜyczenia tych lokali, i 
chcieliby teraz juŜ kontynuować swoją działalność statutową, i proszą o jeszcze 
dwa lata uŜyczenia, a przypomnę, Ŝe na kolejne dwa lata moŜna uŜyczyć lokal po 
zdobyciu pozytywnej opinii Komisji. Przy uŜyczeniu nie płaci się czynszu, tylko 
ponosi się cięŜar mediów. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dyskusję. 
 

DYSKUSJA: 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czy ten teatr prowadzi działalność gospodarczą? 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest stowarzyszenie, które działa na rzecz poŜytku publicznego. Działalność 
gospodarczą pewnie prowadzą, ale bez wynikowo, czyli wszystkie dochody 
przeznaczają na swoją działalność statutową, tak sądzę. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Czy te przedstawienia są biletowane? 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Oni na pewno prowadzą imprezy na zlecenie, np. miasta, czy teŜ innych osób 
prawnych i wtedy mają finansowane te imprezy, i wystawiają je dla publiczności. 
Natomiast w tych pomieszczeniach teatru nie prowadzą, bo te pomieszczenia są po 
prostu za małe, niemoŜliwe, Ŝeby w tych pomieszczeniach była scena teatralna. 
Tam są garderoby, tam będzie studio nagrań i magazyny. Natomiast dochody mają, 
bo zleca im się prowadzenie róŜnych imprez artystycznych, a z tego, co pamiętam 
dochody są przeznaczane na działalność statutową. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Pytam, dlatego, bo stowarzyszenie Stara Oliwia teŜ prowadzi działalność 
statutową, i teŜ mają budynek i mają problemy z prowadzeniem działalności 
artystycznej, nie chcą tej działalności zezwolić. 
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Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Na pewno w tych lokalach przy ul. Batorego nie są prowadzone przedstawienia, bo 
jest to niemoŜliwe. Tam nie ma przedstawień biletowanych tych lokalach. 
Natomiast, jak oni realizują swoje zadania statutowe poza tym lokalem, no to tak 
jak powiedziałem. Pewnie na zlecenie miasta, bądź innych osób prawnych 
organizują tego typu występy, jak teatry. Czy dodatkowo mają swoje własne 
biletowane? Nie wiem, musiałbym sprawdzić. Na pewno zarabiają na działalności, 
w tym sensie, ze mają usługi płatne, natomiast przeznaczają te dochody na 
działalność statutową stowarzyszenia. 
 
Po pierwsze, to jest stowarzyszenie, a więc to nie jest przedsiębiorstwo 
gospodarcze. I ustawa o stowarzyszeniach mówi, w jakim zakresie to 
stowarzyszenie moŜe działać, i w jakim zakresie moŜe czerpać poŜytki i na co ich 
przeznaczać. W tych dwóch lokalach na pewno nie będą prowadzone występy dla 
publiczności. Tam będą próby, tam będzie studio nagrań, garderoba, magazyny. 
Podejrzewam, ze oni wynajmują lokale do przedstawień, czy w szkołach, czy w 
innych placówkach, które mają duŜe sale i tam mają występy. Czy to jest 
biletowane, czy to jest na zlecenie? Nie potrafię powiedzieć, na pewno na 
zlecenia, ale biletowane chyba nie. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Biletów na pewno nie. Prowadzą warsztaty dla młodzieŜy, dla tych, którzy mają 
zacięcia artystyczne, i dochody jedyne, to są właśnie z takich, kiedy mają umowy 
na spektakle, czy to w Fecie, czy w innej tego typu placówce. 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Natomiast problem w Oliwie dotyczy moŜliwości wystawiania występów 
biletowanych? 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Chodzi o prowadzenie działalności gospodarczej, z tego, co się orientuję. 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JeŜeli są stowarzyszeniem, to o tym, jaki jest zakres działania gospodarczego 
stowarzyszenia mówi ustawa o stowarzyszeniach. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Właśnie teŜ o to chodzi, tylko, Ŝe z tego, co się orientuję, to, jeŜeli ma być 
prowadzona działalność gospodarcza, to uŜyczenie się nie naleŜy.  
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Panowie radni. JeŜeli macie jakieś sygnały, poniewaŜ, no w tym świecie 
artystycznym zauwaŜyłam, powiedzmy takie zjawiska, Ŝe artyści na tych 
kontraktach z miastem zarabiają pieniądze, np. orszak królewski maszeruje, czy 
jakieś inne tego typu dominikańskie imprezy, towarzyszące, to są dochodowe dla 
artystów imprezy, jeśli ktoś jest menagerem i podpisze taką umowę, to zarabia na 
tym pieniądze, i zaobserwowałem paru takich ludzi, którzy zarobili takie pieniądze.  
 
Natomiast nie mam takiego przełoŜenia akurat na to stowarzyszenie i na ten teatr 
warsztatowy, moŜna powiedzieć na to kółko teatralne. JeŜeli tam się przewijają 
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ludzie i dzielą się swoimi umiejętnościami z adeptami, czy hobbystami teatralnymi, 
no to jest zupełnie inna kwestia. 
 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Pytałem pana dyrektora, czy jeśli jest prowadzona działalność gospodarcza, to jest 
uŜyczenie, czy jeŜeli jest prowadzona działalność gospodarcza, to jest normalny 
czynsz dzierŜawny. O to mi chodziło. Czy jest moŜliwe połączenie uŜyczenia z 
prowadzeniem działalności gospodarczej? 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
A jak pozyskują granty od miasta na róŜnego rodzaju imprezy, to jest działalność 
gospodarcza? 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Działalność gospodarcza, to jest generalnie rzecz biorąc czerpanie poŜytków ze 
swojej działalności. Nie jestem prawnikiem, ale to tak mniej więcej wygląda. 
Natomiast, co innego jest, w jakim zakresie mogę wykorzystywać te dochody. Przy 
stowarzyszeniu, jak sądzę nie ma zysku. Przy stowarzyszeniu cały dochód 
przeznacza się na działalność statutową, o ile dobrze pamiętam. W związku z tym 
nie ma czegoś takiego jak zysk. 
 
Radny Kazimierz Koralewski – członek Komisji 
Czy pan przewodniczący wnioskuje o to, Ŝeby przesunąć decyzję w tej sprawie i 
poprosić przedstawicieli stowarzyszenia na posiedzenie Komisji? 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Nie. Generalna zasada jest taka, Ŝe w momencie, kiedy jest prowadzona 
działalność gospodarcza, to nie ma mowy o uŜyczeniu tylko jest mowa o uiszczaniu 
czynszu. 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
JeŜeli nie jest to stowarzyszenie, organizacja poŜytku publicznego, fundacja, to nie 
moŜna, to tu pan przewodniczący ma rację, bo to jest typowa działalność 
gospodarcza, przedsiębiorstwo tak naprawdę, i wtedy uŜyczać nie moŜna. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
My uŜyczamy stowarzyszeniu. 
 
Pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. Z tego punktu widzenia wniosek jest legalny. 
 
Wiceprzewodniczący Piotr Borawski 
Dobrze. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów, zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia:              Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia lokali uŜytkowych, 
połoŜonych przy ul. Batorego 9 i 11 w Gdańsku. 

 
Głosowanie: 
Komisja - 7 głosami za - jednogłośnie - pozytywnie zaopiniowała wniosek 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia lokali uŜytkowych, 
połoŜonych przy ul. Batorego nr 9 - o powierzchni 49.48 m2 i ul. Batorego 11 - o 
pow. 62, 54 m2 w Gdańsku – na kolejny okres 2 lat - na rzecz Stowarzyszenia pn. 
Teatr Warsztatowy „ZNAK”. Opinia Nr 33-10/190/66/2012 
 

 
Punkt – 7. 

Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dzisiejszy porządek obrad został wyczerpany. Więcej spraw z mojej strony nie ma, 
ze strony członków Komisji nie widzę. Dziękuję bardzo za czynny udział w 
posiedzeniu. Zamykam posiedzenie. 
 
Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 16.45. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Protokół sporządziła: 
 
ElŜbieta Wajs- Deyck 
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Opinie wydane przez Komisję na posiedzeniu: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

BRMG-KPGiM-III. 0012.10- 3.2012.EWD.168820 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.169.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 33-10/181/57/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającego uchwałę w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłat za korzystanie z przeprawy promowej przez 
Martwą Wisłę w Wisłoujściu łączącą ulicę Wyzwolenia z ulicą Charpentiera w 
Gdańsku  – druk nr 606. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Bohdana Sobotę – Kierownika Działu Parkowania w 
Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku oraz przeprowadzonej 
dyskusji, Komisja 7 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 606. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 



 27

 
 
 
 
 
 
 
 

BRMG-KPGiM-III. 0012.10- 4.2012.EWD.168853 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.149.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 33-10/182/58/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od opłat rocznych z tytułu ustanowionego prawa trwałego zarządu na 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz Gdańskich 
Domów dla Dzieci – druk nr 586. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Halinę Płonkę – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Skarbu, Komisja 7 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 586. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.10- 5.2012.EWD.168898 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.150.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 33-10/183/59/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od opłat rocznych z tytułu ustanowienia prawa trwałego zarządu na 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Miasta Gdańska, na rzecz Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku – druk nr 587. 
 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Halinę Płonkę – Zastępcę Dyrektora Wydziału 
Skarbu, Komisja 7 głosami za – jednogłośnie - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 587. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.10- 62012.EWD.168915 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.166.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 33-10/184/60/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na 
odstąpienie od Ŝądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaŜy lokalu 
mieszkalnego – druk nr 603. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Rolanda Dudziuka – Kierownika Referatu SprzedaŜy 
Lokali w Wydziale Skarbu oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 603. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.10- 7.2012.EWD.168945 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.162.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 33-10/185/61/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli objęcia 
akcji w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą 
Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 599. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej oraz przeprowadzonej dyskusji, Komisja 6 
głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 599. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.10- 8.2012.EWD.169061 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.167.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 
 

Opinia Nr 33-10/186/62/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę  
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2012-2040 – druk nr 604 + autopoprawka. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału  Finansowego oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja 3 głosami za, przy 2 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały - bez poprawek, zawarty w 
druku nr 604 wraz z autopoprawką. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.10- 9.2012.EWD.169069 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.168.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 

Opinia Nr 33-10/187/63/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę  
w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 605 + 
autopoprawka. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Agnieszkę Trojanowską – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału  Finansowego, Komisja 4 głosami za, przy 2 głosach 
przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się - przyjęła i 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały - bez 
poprawek, zawarty w druku nr 605 wraz z autopoprawką. 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III. 0012.10- 10.2012.EWD.169150 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.145.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 33-10/188/64 /2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
 
do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia opinii o 
lokalizacji kasyna gry – druk nr 582 + autopoprawka. 

======================================================= 

 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału  
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie i 
pozytywnie zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały - 
bez poprawek, zawartego w druku nr 582 wraz z 
autopoprawką. 
 

Głosowanie przebiegło w sposób następujący: 2 głosy za,  
2 głosy przeciwne i 3 głosy wstrzymujące się. 
 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



 34

BRMG-KPGiM-III. 0012.10- 11.2012.EWD.169208 
 
Sprawa: BRMG - S.0006.170.2012 
 

                                   Pan Bogdan Oleszek 
                             Przewodniczący 

                                 Rady Miasta Gdańska 
 
 

Opinia Nr 33-10/189/65/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
 

do projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia opinii o 
lokalizacji kasyna gry – druk nr 607. 

======================================================= 

 
 

            Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału  
Gospodarki Komunalnej, przewodniczący poddał pod 
głosowanie wniosek o przyjęcie i pozytywnie zaopiniowanie 
przedmiotowego projektu uchwały - bez poprawek, zawartego 
w druku nr 607. 
 

Głosowanie przebiegło w sposób następujący: 2 głosy za,  
2 głosy przeciwne i 3 głosy wstrzymujące się. 
 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
Do wiadomości: 
Prezydent Miasta Gdańska 
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BRMG-KPGiM-III.0012.10-12.2012. (wch.:10-2) EWD.169271 
 
Sprawa: WGK.II.7152.1.64.2012.165089 z dnia 21.06. 2012 r. 

 
 

                                                   Pan  
                                                   Paweł Adamowicz 
                                                   Prezydent Miasta Gdańska 
 

Opinia Nr 33-10/190/66/2012 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska 

z dnia 26 czerwca 2012 roku 
 
 

do wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie dalszego uŜyczenia 
lokali uŜytkowych, połoŜonych przy ul. Batorego 9 i 11 w Gdańsku. 

======================================================= 

 
  
             Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Pana Dymitrisa T. Skurasa - Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej oraz przeprowadzonej dyskusji, 
Komisja - 7 głosami za - jednogłośnie - pozytywnie 
zaopiniowała wniosek Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
dalszego uŜyczenia lokali uŜytkowych, połoŜonych przy         
ul. Batorego nr 9 - o powierzchni 49.48 m2 i ul. Batorego 11 - o 
pow. 62, 54 m2 w Gdańsku – na kolejny okres 2 lat - na rzecz 
Stowarzyszenia pn. Teatr Warsztatowy „ZNAK”.  

 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej 
 

Piotr Dzik 
 
 


